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Protokół Nr XL/2009 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 19 czerwca 2009 r. 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.00. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach 
wzięło udział 19 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecny 
usprawiedliwiony radni: Piotr Picyk) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca 
Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy 
lokalnej.  
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIX sesji. 
4. Uchwała uchylająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie 

wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu we wsi Trzaskowo. 
5. Uchwała uchylająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie 

wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu na terenie sołectw Kicin i Kliny. 
6. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność organu. 
7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 

Bolechowie. 
8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 

Bolechowie. 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Czerwonak na lata 2009 – 2014. 
10. Uchwała w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 

gminy roku 2010 środków stanowiących fundusz sołecki.   
11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 191/XXVIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 21.08.2008 w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania 
wierzytelności jednostek organizacyjnych Gminy Czerwonak z tytułu 
naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – 
Ordynacja Podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych naleŜności 
oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

12. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu w prowadzeniu zadania „budowa ciągu pieszo-rowerowego 
na odcinku Owińska – Bolechowo Osiedle w pasie drogowym drogi 
wojewódzkiej nr 196 w gminie Czerwonak”. 

13. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

14. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni Rady Gminy Czerwonak. 

15. Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska na temat planowanych przez 
miasto Poznań lokalizacji inwestycji w postaci zakładu termicznego 
przekształcania odpadów. 

16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności 

obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
Wójt Mariusz Poznański oraz Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Zieliński  

podziękowali Kierownik pływalni w Koziegłowach Anicie Wiczyńskiej za prawie 5-
letnią pracę na tym stanowisku. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Potasze”. Wyjaśnił, Ŝe zmiana dotyczy jedynie przedłuŜenia 
trwania wybranych przedsięwzięć na terenie miejscowości z 2015 r. do 2016 r., jest to  
jedna z uwag Urzędu Marszałkowskiego do złoŜonego przez gminę wniosku o 
dofinansowanie projektu z funduszy unijnych.  

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wnioskował o wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta 
Poznania z przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej StraŜy PoŜarnej w 
Poznaniu na realizację zadania „Utworzenie i wdroŜenie cyfrowego systemu 
dyspozytorskiego słuŜącego do optymalizacji sieci łączności bezprzewodowej oraz 
dysponowania jednostek Ochotniczych StraŜy PoŜarnej z terenu Powiatu 
Poznańskiego”. Powiedział, Ŝe jako jednostka mobilna chcemy być uwzględnieni w 
systemie powiadamiania, wiąŜe się to gotowością i czasem wyjazdu. 

Radny Marcin Wojtkowiak zgłosił wniosek o wyłączenie z porządku obrad 
uchwały uchylającej uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyznaczenia 
obszaru chronionego krajobrazu we wsi Trzaskowo oraz uchwały uchylającej 
uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego 
krajobrazu na terenie sołectw Kicin i Kliny. Zdaniem radnego w/w projekty zawierają  
błędy formalne, które mogą skutkować odrzuceniem uchwał przez Wojewodę - 
brakuje podpisu projektodawcy oraz podstawy prawnej w uzasadnieniu uchwał, 
ponadto podjęte w maju uchwały nie stanowią aktów prawa miejscowego w 
związku z tym nie moŜna mówić o naruszeniu interesu prawnego. 

Radny Marek Pietrzyński zgłosił wniosek o przeniesienie pkt. 15 dotyczącego 
wyraŜenia stanowiska w sprawie lokalizacji spalarni za pkt. 5 z uwagi na duŜe 
zainteresowanie tematem mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński poddał pod 
głosowanie następujące wnioski: 
− wniosek Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka o wprowadzenie do porządku 

obrad uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Potasze” - w głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych 
na sali. Wniosek został przyjęty przez radę 16 głosami, przy 1 przeciw i 1 
wstrzymującym się; 

− wniosek Zastępcy Wójta Eugeniusza Chałupniczka o wprowadzenie do porządku 
obrad uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Poznania z 
przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Poznaniu 
na realizację zadania „Utworzenie i wdroŜenie cyfrowego systemu 
dyspozytorskiego słuŜącego do optymalizacji sieci łączności bezprzewodowej 
oraz dysponowania  jednostek Ochotniczych StraŜy PoŜarnej z terenu Powiatu 
Poznańskiego” - w głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. 
Wniosek został przyjęty przez radę jednogłośnie; 

− wniosek radnego Marcina Wojtkowiaka o wyłączenie z porządku obrad uchwały 
uchylającej uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyznaczenia obszaru 
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chronionego krajobrazu we wsi Trzaskowo - w głosowaniu wzięło udział 18 
radnych z 18 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty przez radę 11 głosami, przy 
6 przeciw i 1 wstrzymującym się; 

− wniosek radnego Marcina Wojtkowiaka o wyłączenie z porządku obrad uchwały 
uchylająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyznaczenia obszaru 
chronionego krajobrazu na terenie sołectw Kicin i Kliny - w głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty przez radę 11 
głosami, przy 7 przeciw i 1 wstrzymującym się; 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe grupy zawodowe, rolnicy, radni powinni 
się zastanowić co chcą osiągnąć. Mieszkańcy powinni określić co w podjętych 
uchwałach im nie odpowiada, jakie zapisy naleŜy zmienić. Dodał, Ŝe mocne 
argumenty były zgłaszane na Zebraniu Wiejskim Sołectwa Kliny/w Klinach. Wójt 
podkreślił, Ŝe naleŜy wypracować kompromis, powiedział, Ŝe deklaruje współpracę z 
Komisją Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki Terenowej i 
Budownictwa, a takŜe z Komisją Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Gospodarki Wodnej. 
 Zdaniem radnego Leszka Lesiczki najpiękniejsze obszary na terenie Puszczy 
Zielonki i otuliny nie są chronione. 
 Przewodniczący Rady zakończył dyskusję, stwierdził, Ŝe temat podjęty przez  
radnego został wykluczony z porządku obrad.  
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe w związku z powyŜszymi zmianami 
wnioskuje, aby pkt. 15 przenieść za pkt. 4. 
 Wójt Mariusz Poznański zasygnalizował, Ŝe porządek obrad został ustalony 
wcześniej, nie moŜna tak zaskakiwać mieszkańców zainteresowanych sprawą. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor powiedziała, Ŝe traktuje to jako próbę 
nacisku, mieszkańcy wiedzą, w którym punkcie jest uchwała dotycząca spalarni. 
 Mieszkaniec gminy zapytał, o której godzinie będzie omawiany wspomniany 
punkt. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe najpierw naleŜy przegłosować porządek, 
później będzie moŜliwe określenie godziny. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w wniosek - w głosowaniu 
wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty przez radę 14 
głosami, przy 2 wstrzymujących się. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Porządek obrad został 
przyjęty jednomyślnie. 
 
Porządek obrad po zmianie:   

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIX sesji. 
4. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność organu. 
5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 

Bolechowie. 
6. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 

Bolechowie. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Czerwonak na lata 2009 – 2014. 
8. Uchwała w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 

gminy roku 2010 środków stanowiących fundusz sołecki.   
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9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 191/XXVIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 21.08.2008 w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania 
wierzytelności jednostek organizacyjnych Gminy Czerwonak z tytułu 
naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – 
Ordynacja Podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych naleŜności 
oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu w prowadzeniu zadania „budowa ciągu pieszo-rowerowego 
na odcinku Owińska – Bolechowo Osiedle w pasie drogowym drogi 
wojewódzkiej nr 196 w gminie Czerwonak”. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

12. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni Rady Gminy Czerwonak. 

13. Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska na temat planowanych przez 
miasto Poznań lokalizacji inwestycji w postaci zakładu termicznego 
przekształcania odpadów. 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Potasze”. 

15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Poznania z 
przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej StraŜy PoŜarnej w 
Poznaniu na realizację zadania „Utworzenie i wdroŜenie cyfrowego systemu 
dyspozytorskiego słuŜącego do optymalizacji sieci łączności bezprzewodowej 
oraz dysponowania jednostek Ochotniczych Strasy PoŜarnej z terenu Powiatu 
Poznańskiego”. 

16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji. 
 Rada przyjęła protokół z XXXVIII sesji jednomyślnie. W głosowaniu wzięło udział 
18 radnych z 18 obecnych na sali.  
 
Ad.4. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność organu. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe terminy zostały zachowane, 
nie ma obowiązku odpisywania na uwagi do planu, wszystkie negatywnie 
rozpatrzone uwagi Wójt przedstawił radzie. Skarga dotyczy działki łączącej ul. Zdroje 
z ul. Źródlaną. 

Zdaniem radnego Jerzego Wolniewicza zachowaniem procedur powinna 
zająć się Komisja Rewizyjna. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe komisja zajmowała się 
skargą, zwróciła się z prośbą o opinię do Radcy Prawnego Małgorzaty Ratajczak, 
która nie stwierdziła uchybień w zachowania procedury w rozpatrywaniu uwagi Pani 
Ewy Majchrzak do projektu planu.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 13 głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
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Ad.5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 
Bolechowie. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina podejmuje próbę sprzedaŜy 
działek pod działalność gospodarczą, chce rozpocząć zagospodarowywanie 
terenów wokół Presty. Gmina otrzymała pozytywną opinię Marszałka w sprawie 
dofinansowania uzbrojenia. W przyszłym roku ma powstać obwodnica Murowanej 
Gośliny, więc wspomniane tereny staną się atrakcyjne, gminie zaleŜy równieŜ na 
stworzeniu nowych miejsc pracy. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe 
po wyjaśnieniach Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka komisja pozytywnie 
zaopiniowała zbycie działki. Zasugerowała, aby przygotowywane w przyszłości 
mapki były bardziej szczegółowe, zawierały punkty odniesienia. Zwróciła uwagę, Ŝe 
po uzbrojeniu cena działek wzrośnie.  
 Zdaniem radnego Andrzeja Moczulskiego naleŜy zbyć działki, jeŜeli środki z ich 
sprzedaŜy zostaną przeznaczone na infrastrukturę na terenie Bolechowo – Promnice, 
a nie na łatanie budŜetu. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe jest to majątek całej gminy, a w 
Bolechowie i Promnicach zrealizowano duŜo inwestycji. Kanalizacja gminy jest 
obecnie najwaŜniejszym zadaniem. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
Ad.6. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 
Bolechowie. 

Radni nie mieli pytań do uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie 
nieruchomości połoŜonej w Bolechowie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych w Gminie Czerwonak na lata 2009 – 2014. 
 Kierownik GOPS Małgorzata Brzezińska – Budych wyjaśniła, Ŝe zgodnie z 
ustawą o pomocy społecznej do zadań własnych Gminy naleŜy opracowanie i 
realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych. Ustawa kładzie 
szczególny nacisk na uwzględnienie programów pomocy społecznej, profilaktyki, 
rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, których celem jest integracja 
osób i rodzin z grup szczególnego zagroŜenia.  Strategia obejmuje działania w 
obszarach: pomocy społecznej, ochrony zdrowia, edukacji publicznej, 
rozwiązywania problemów uzaleŜnień (alkoholizmu, narkomanii), przeciwdziałania 
bezrobociu. Poinformowała, Ŝe głównymi przyczynami problemów społecznych 
występujących na terenie Gminy są: kryzys funkcji rodziny, patologie społeczne, 
marginalizacja grup społecznych i bezrobocie. Powiedziała, Ŝe na tej podstawie 
wyznaczono podstawowe cele, tj.: aktywne działania instytucji, władz lokalnych i 
społeczności ograniczających negatywne skutki zjawiska bezrobocia, zmiana jakości 
Ŝycia rodzin warunkiem ograniczenia patologii społecznych, sprawny system 
zapobiegania kryzysom rodziny oraz kompleksowe wsparcie rodziny, budowanie 
świadomości społecznej i znoszenie barier jako czynnik tworzenia otwartej 
społeczności lokalnej. Dodała, Ŝe szczegółowy podział zadań określają przyjęte do 
realizacji programy. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 15 głosami, przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy 
roku 2010 środków stanowiących fundusz sołecki.   

Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe 1 kwietnia 2009 r. weszła w Ŝycie 
ustawa o funduszu sołeckim. Na dzień dzisiejszy w budŜecie gminy jest przeznaczone 
20.000,00 zł dla kaŜdej jednostki pomocniczej. Ustawa wyklucza zarządy osiedli z 
finansowania z funduszu sołeckiego. Poinformowała, Ŝe do 30 czerwca br. naleŜy 
podjąć uchwałę o wyraŜeniu bądź nie wyraŜeniu zgody na utworzenie funduszu 
sołeckiego. Stwierdziła, Ŝe jest za mało czasu na przeszkolenie sołtysów i 
dostosowanie statutów sołectw. NaleŜy zaznajomić sołtysów z przepisami i 
odpowiedzialnością za wydatkowanie środków. Wyjaśniła, Ŝe fundusz sołecki 
usztywni budŜet gminy, gdyŜ wówczas nie moŜna będzie dokonywać zmian do 
budŜetu w ciągu roku, środki nie będą podlegały środkom niewygasającym. 
Dodała, Ŝe środki muszą być przeznaczone na poprawę warunków Ŝycia 
mieszkańców, musi to być zgodne ze Strategią Rozwoju Gminy i statutem.  
Powiedziała, Ŝe w przypadku wprowadzenia funduszu sołeckiego zgodnie z ustawą 
maksymalna kwota dla sołectwa wyniosłaby 25.806,80 zł, natomiast budŜet 
sołectwa Bolechowo, Kliny oraz Miękowo wyniósłby odpowiednio 14.890,00 zł, 
16.722,00 zł i 15.122,00 zł, stąd decyzja o nie wprowadzeniu funduszu sołeckiego. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie opiniuje w/w uchwałę, rady osiedla nie dostaną 
dofinansowania, zwrot środków do budŜetu jest symboliczny. Jej zdaniem fundusz 
sołecki jest korzystny dla gmin popegeerowskich. 

Radny Andrzej Moczulski stwierdził, Ŝe fundusz byłby atrakcyjny, gdyby 
wyzwalał inicjatywę społeczną, a w przyszłości raczej wszystko zrzuci na Wójta. Jest 
potrzebny katalog zadań, środków nie będzie moŜna przenosić, więc zadania będą 
realizowane na siłę. 

Zdaniem radnego Marcina Wojtkowiaka idea jest słuszna, słuŜy decentralizacji 
zadań, ale lepiej uczyć się na błędach innych gmin, sołectw. 

Radny Waldemar Filipowicz zauwaŜył, Ŝe Komisja Statutowa powinna 
rozpocząć prace, wraz ze Skarbnikiem Gminy doprecyzować szczegóły, aby w 
przyszłym roku wszystko było ustalone. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński równieŜ zwrócił uwagę na 
konieczność rozpoczęcia prac przez Komisję Statutową. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 17 głosami, przy 1 przeciw i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 191/XXVIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 21.08.2008 w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania 
wierzytelności jednostek organizacyjnych Gminy Czerwonak z tytułu naleŜności 
pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja Podatkowa, 
udzielania innych ulg w spłacaniu tych naleŜności oraz wskazania organów do tego 
uprawnionych. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe w niektórych przypadkach 
koszty postępowania administracyjnego są wyŜsze od wysokości naleŜności, aby 
uniknąć niegospodarności podjęto decyzję o umorzeniu wierzytelności, których 
wartość jest niŜsza od kwoty pięciokrotności kosztów wezwania do zapłaty.  
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Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe 
decyzja jest słuszna, zaproponowała, aby opłaty z tytułu zajęcia pasa drogowego 
były sumowane lub wliczane do innego podatku, gdyŜ mieszkańcy o nich nie 
pamiętają. 

Radny Waldemar Filipowicz zaproponował, aby wysyłając decyzję 
podatkową dołączać wykaz pozostałych zaległości, kumulacja w jednej kopercie 
dałaby mieszkańcowi pełen obraz opłat do uiszczenia. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 16 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu w prowadzeniu zadania Budowa ścieŜki rowerowej Owińska - 
Bolechowo Osiedle – etap II  od km 0+633,37 do km 1+292,59. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe został zrealizowany I etap 
ścieŜki rowerowej długości 633 mb łączącej Owińska z Bolechowem Osiedle. II etap 
przewidziany do realizacji w roku 2009 wymagał zastosowania odmiennej procedury 
administracyjnej. Wystąpiono o decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej w trybie tzw. specustawy. Taka decyzja moŜe być wydana wyłącznie na 
rzecz zarządcy drogi, w tym przypadku na rzecz WZDW. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie opiniuje projekt w/w uchwały. Jej zdaniem naleŜy uwzględnić w 
planach pozostałe ścieŜki, ich rozbudowę równieŜ w kierunku Czerwonaka. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska omówiła autopoprawkę oraz zmiany do 
budŜetu. Poinformowała, Ŝe autopoprawka dotyczy sołectwa Kliny, środki, które 
pozostały w tym sołectwie z organizacji zadań: „Dzień Dziecka” i wykup gruntu pod 
boisko zostaną w całości przeznaczone na budowę placu zabaw w Dębogórze. 
Wyjaśniła, Ŝe pierwsza zmiana do budŜetu dotyczy zintegrowanego systemu 
informatycznego. Z uwagi na wysokie koszty wdroŜenia systemu zadecydowano, Ŝe 
będzie on wdraŜany w urzędzie modułowo.  

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe 
komisja przeanalizowała zmiany do budŜetu, poza pkt.1 wynikają one z bieŜących 
rozliczeń. Zwróciła uwagę na bardzo wysokie koszty zakupu i wdroŜenia systemu 
informatycznego, z analizy programu nie wynikało, Ŝe będzie on lepszy od 
obecnego, więc moŜe faktycznie warto wykupić poszczególne moduły. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała zmiany do budŜetu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni Rady Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe inicjatywy Komisji Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki Wodnej i Przewodniczącego Rady został 
powołany Samorządowy zespół ds. monitorowania budowy spalarni odpadów 



 8  

komunalnych. Nie ma on mocy sprawczej do reprezentowania gminy na zewnątrz, 
jest zespołem doradczym Wójta. Powiedział, Ŝe  wspólnie z radnym Markiem 
Pietrzyńskim proponuje, aby powołać doraźną komisję zgodnie ze statutem. 
Zaproponował, aby w skład komisji weszli dotychczasowi członkowie zespołu, tj. 
radny Andrzej Rajewicz (PO), radny Waldemar Filipowicz (Lepsza Gmina), radna 
Daniela Jankowska-Bachor (Działajmy Razem) i Jerzy Stępień (Lepsza Gmina). 
Dodał, Ŝe członkami komisji powinni zostać reprezentanci wszystkich klubów 
radnych, w związku z tym naleŜy wybrać przedstawiciela Klubu Radnych PiS. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zwróciła uwagę, Ŝe w w/w składzie jest 
dwóch przedstawicieli  klubu radnych Lepsza Gmina. 
 Radny Marcin Wojtkowiak stwierdził, Ŝe wynika to z liczebności klubu. 
Zaproponował, aby nie ograniczać składu komisji do 5 członków, gdyŜ nie ma 
takiego zapisu w statucie. 
  Radny Tadeusz Sikoń zapytał czy Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot jest 
zainteresowany pracą w doraźnej komisji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot poinformował, Ŝe Klub Radnych PiS 
na posiedzeniu, które odbyło się w dniu wczorajszym postanowił, Ŝe w pracach 
komisji doraźnej będzie go reprezentował radny Marek Pietrzyński, gdyŜ jest 
najbardziej zaangaŜowany w temat budowy spalarni. 
 Radny Jerzy Stępień powiedział, Ŝe z uwagi na obowiązki zawodowe oraz 
pracę w Komisji Mieszkaniowej odstępuje swoje miejsce w doraźnej komisji radnemu 
Marcinowi Wojtkowiakowi. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała czy skład komisji musi być tak emocjonalny, 
czy nie mógłby być bardziej zdroworozsądkowy, gdyŜ obawia się, Ŝe dyskusje komisji 
nie doprowadzą do konsensusu. 
 Radny Marcin Wojtkowiak zgłosił wniosek formalny o przegłosowanie składu 
komisji.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poprosił równieŜ o inne opinie w 
omawianej sprawie. Z uwagi na brak dalszych uwag zapytał radnych: Andrzeja 
Rajewicza, Waldemara Filipowicza, Danielę Jankowską - Bachor, Marcina 
Wojtkowiaka i Marka Pietrzyńskiego czy wyraŜają chęć uczestnictwa w pracach 
doraźnej komisji.  

Radni zgodzili się na pozostanie członkami w/w komisji.   
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek o 
przyjęcie w/w składu komisji. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych 
na sali. Wniosek został przyjęty 15 głosami, przy 1 przeciw i 2 wstrzymujących się.  
 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, zaproponował, aby w jej trakcie radni 
wytypowali przewodniczącego komisji. 
 Na przewodniczącego komisji zaproponowano radnego Waldemara 
Filipowicza, na zastępcę radnego Marcina Wojtkowiaka.  
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek o 
powołanie na przewodniczącego doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. 
Monitorowania Lokalizacji Spalarni radnego Waldemara Filipowicza. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty jednogłośnie.
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska na temat planowanych przez 
miasto Poznań lokalizacji inwestycji w postaci zakładu termicznego przekształcania 
odpadów. 
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 Projektodawca radny Marek Pietrzyński poinformował, Ŝe trzy jednostki 
pomocnicze wyraziły stanowisko negatywne w sprawie lokalizacji spalarni – sołectwo 
Koziegłowy, Osiedle Karolin i Osiedle Leśne. W Koziegłowach zebrano 4.300 
podpisów wyraŜających sprzeciw wobec podanym lokalizacji. Jego zdaniem Radzie 
Gminy powinno zaleŜeć na wyraŜeniu stanowiska, oczekują tego równieŜ 
mieszkańcy.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe budowa spalarni będzie zawsze budziła 
wiele emocji, szkoda, Ŝe emocje są wykorzystywane do przekazywania 
niesprawdzonych informacji. Podkreślił, Ŝe stanowisko gminy było zawsze jasne - 
spalarnia w planowanym miejscu jest nie do przyjęcia. Gmina oprotestowała ten 
pomysł w momencie przedstawienia propozycji budowy spalarni w studium 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Poznania. Problem spalarni dotyczy 
bezpośrednio mieszkańców Koziegłów, z uwagi na zablokowany wjazd do Poznania 
jest to problem dla wszystkich mieszkańców gminy. Wójt wyjaśnił, Ŝe gmina liczyła na 
współpracę z Miastem Poznaniem, propozycję rozwiązania problemu 
komunikacyjnego, tymczasem Poznań spełnia minimum wymogów ustawowych. 
Gmina Czerwonak nie jest stroną w sprawie, moŜe nią być stowarzyszenie. Miasto 
Poznań przeznacza środki finansowe na zachodnią cześć miasta z uwagi na Euro 
2012, kierunek północny jest waŜny dla przewozu paliw oraz mieszkańców Poznania 
wyjeŜdŜających na weekendy, pracujących na terenie gminy, ale nie jest to 
najwaŜniejszy kierunek z punktu widzenia rozwoju miasta.  

Poinformował, Ŝe nie otrzymał Ŝadnej oficjalnej odpowiedzi od Prezydenta 
Miasta Poznania na skierowane pismo, w związku z tym rozwaŜa moŜliwość złoŜenia 
skargi do Rady Miasta Poznania na bezczynność. Miasto Poznań nie traktuje Gminy 
Czerwonak po partnersku, wobec tego nie ma przeciwwskazań do podjęcia 
uchwały, wyraŜenia stanowiska negatywnego, które wielokrotnie wyraŜał.  

Zwrócił uwagę, Ŝe Miasto Poznań nie wybrało jeszcze technologii, więc 
zastanawia się skąd informacje o tym, Ŝe jest przestarzała. Zwrócił się z prośbą do 
członków stowarzyszenia, aby cytowali całe wypowiedzi, a nie tyko fragmenty, prosił 
mieszkańców o wstrzymanie się z decyzją w sprawie spalarni, ale do czasu uzyskania 
dodatkowych informacji. Powiedział, Ŝe niepokoi go, Ŝe Stowarzyszenie „Ekologiczna 
Gmina” nie próbowało rozmawiać z gminą, nie wykazało chęci współpracy. Dodał, 
Ŝe naleŜy szukać najlepszych rozwiązań dla całej Aglomeracji Poznańskiej, która bez 
spalarni nie będzie mogła normalnie funkcjonować, wzrosną koszty składowania 
nieposegregowanych odpadów, zostaną naliczone kary.  

Powiedział, Ŝe być moŜe w/w uchwała wzmocni działanie władz gminy w tym 
zakresie, ale nie wie czy doprowadzi do dobrego rozwiązania. Zadeklarował 
współpracę bez emocji, sensacji, opartą na argumentach merytorycznych.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zapytała skąd u niektórych mieszkańców 
jest przekonanie, Ŝe ktoś z radnych popiera lokalizację spalarni, czy Stowarzyszenie 
„Ekologiczna Gmina” podjęło jakiekolwiek próby skontaktowania się z Prezydentem 
Miasta Poznania, kiedy stowarzyszenie przeprowadzi akcję sprzątania w 
Koziegłowach, tak jak to robią inne stowarzyszenia ekologiczne. 
 Radny Waldemar Filipowicz podziękował za wybranie go na 
przewodniczącego doraźnej komisji. Zaproponował, aby przestawić szyk nazwy 
komisji, po zmianie - doraźna Komisja Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni. Powiedział, Ŝe członkowie komisji są zaangaŜowani w temat, 
jego zadaniem będzie taka organizacja pracy, aby efekt działań komisji był 
pozytywny dla gminy. Radni są przeciw lokalizacji spalarni na naszym terenie, 
dlatego swoją negatywną opinię powinni przedstawić mieszkańcom. Miasto Poznań 
nie będzie miało problemu z protestami mieszkańców Poznania, gdyŜ w pobliŜu 
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planowanej lokalizacji nie znajdują się Ŝadne zabudowania mieszkańców Poznania. 
Technologia zaproponowana przy budowie spalarni ma być bezpieczna, ale do 
końca nie wiadomo w jakim zakresie. Zadeklarował współpracę ze wszystkimi 
zainteresowanymi, którzy będą chcieli współpracować, a komisja dołoŜy wszelkich 
starań, aby wzbudzić zainteresowanie władz miasta Poznania kierunkiem działania 
Gminy Czerwonak. Komisja oprócz monitorowania procesu lokalizacji spalarni 
powinna zająć się teŜ poprawą komunikacji. Podkreślił, Ŝe naleŜy dąŜyć do poprawy 
stanu dróg, ale nie za cenę zgody na lokalizację  spalarni.      

Radny Jerzy Wolniewicz zwrócił uwagę, Ŝe Miasto Poznań traktuje naszą 
gminę jak wielkie wysypisko śmieci, obok oczyszczalni ścieków i elektrociepłowni 
proponuje lokalizację spalarni. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zapoznał radnych z dokumentem 
dotyczącym opisu zamówienia na przeprowadzenie konsultacji społecznych w 
sprawie lokalizacji spalarni. Studium wykonalności dla przedsięwzięcia „System 
Gospodarki Odpadami dla Miasta Poznania” wskazało lokalizację w dwóch 
miejscach: centralną oczyszczalnię ścieków oraz elektrociepłownię Karolin. Zadał 
pytanie czy spalarnia jest jedynym właściwym rozwiązaniem niszczenia odpadów, 
czy są inne alternatywne.  

Przewodniczący Stowarzyszenia „Ekologiczna Gmina” Tomasz Deskiewicz   
stwierdził, Ŝe po raz pierwszy uzyskuje jednoznaczny sygnał od radnych i władz gminy 
co do stanowiska w sprawie lokalizacji spalarni. Odpowiadając na pytanie 
Przewodniczącego Rady powiedział, Ŝe spalarnia nie jest jedynym rozwiązaniem 
zagospodarowania odpadów, plan gospodarki odpadami zakłada, Ŝe temat ten 
moŜe być załatwiony poprzez budowę spalarni, ale nie tylko. Poznań nie jest skazany 
na budowę spalarni, temat zagospodarowania odpadów moŜna rozwiązać poprzez 
rozbudowę systemu segregacji odpadów. Budowa spalarni jest jedną z wielu 
alternatyw, ale Poznań wybrał spalarnię, bo tak jest łatwiej, nie trzeba wdraŜać 
systemu segregacji. Poznań opracował studium wykonalności dla zakładów 
termicznych utylizacji  odpadów, w którym jednoznacznie wskazuje się 
zagospodarowanie odpadów poprzez budowę spalarni. Podkreślił, Ŝe jest to 
dokument ogólno dostępny podobnie jak raport oddziaływania na środowisko, 
wyraził zdziwienie faktem, Ŝe zarówno Wójt jak i radni nie znają wymienionych 
dokumentów. Raport jest ograniczony do obszaru Miasta Poznania, w związku z tym z 
budŜetu gminy powinna być wyasygnowana kwota na opracowanie raportu 
oddziaływania na środowisko. Dzisiejsza inicjatywa uchwałodawcza spowodowała, 
Ŝe lokalna społeczność otrzymała potwierdzenie, Ŝe nie ma zgody radnych, aby 
spalarnia powstała na terenie naszej gminy. Temat uciąŜliwości dojazdowych nie 
powinien być powiązany ze spalarnią i traktowany jako karta przetargowa, naleŜy 
go rozwiązać w inny sposób. Zdaniem przewodniczącego stowarzyszenia lokalizacja 
na terenie elektrociepłowni w sąsiedztwie kilkutysięcznego osiedla nie jest dobra, 
powinny znaleźć się inne alternatywne lokalizacje budowy spalarni na terenach 
przemysłowych, niezabudowanych. Za budową spalarni w Karolinie przemawia 
interes technologiczny i ekonomiczny, ale nie moŜe on być waŜniejszy od interesu 
społecznego. Uchwała zostanie przez stowarzyszenie wykorzystana jako dodatkowy 
argument potwierdzający brak zgody na lokalizację spalarni w miejscach 
wymienionych w uchwale. Odpowiadając Wójtowi powiedział, Ŝe nigdy nie udzielał 
wywiadu jako przewodniczący stowarzyszenia, nie odpowiada za artykuły 
pojawiające się w prasie. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński nie zgadza się z przedmówcą , Ŝe tylko 
stowarzyszenie dba o dobro gminy. 



 11  

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina musi działać zgodnie z prawem, 
dlatego wystąpiła do władz miasta Poznania o udostępnienie dokumentów. 
Zacytował fragment wypowiedzi przewodniczącego stowarzyszenia Tomasza 
Deskiewicza umieszczonej w Głosie Wielkopolskim podczas zebrania z mieszkańcami 
w Koziegłowach „(…) spalarnia nie moŜe być elementem przepychanki, kupczenia, 
Ŝe w zamian Poznań dołoŜy się do kładki przez Wartę w Owińskach”, Wójt  zaŜądał 
od przewodniczącego stowarzyszenia sprostowania wypowiedzi, która jest 
nieprawdziwa, informując, Ŝe sam wystąpi o jej sprostowanie.     

Pan Tomasz Deskiewicz odpowiedział, Ŝe nie odpowiada za treść artykułu, 
aby się do niego odnieść musiałby odsłuchać swoją wypowiedź. 

Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe od początku lat 90-tych gmina staje 
się gminą czystą ekologicznie, ostatnio otrzymała nagrodę – Oskar Sportowy 
Gminness 2008 w kategorii „Turystyczna Gmina”. 

Odpowiadając na zadane pytania przez radną Danielę Jankowską-Bachor 
Pan Tomasz Deskiewicz odpowiedział, Ŝe stowarzyszenie nie występowało do 
Prezydenta Grobelnego poniewaŜ czeka na otwarcie konsultacji społecznych, 
wyłonienie firmy, wówczas stowarzyszenie zgłosi swoje zastrzeŜenia.  

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe w procedurze 
konsultacyjnej został przedłuŜony termin składania ofert, do końca czerwca ma 
zostać wyłoniona firma do przeprowadzenia konsultacji.       

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 16 głosami, przy 1 wstrzymującym się i 1 przeciw. Uchwała stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu. 
      
Ad.14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Potasze”. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe  w marcu br. gmina 
złoŜyła wniosek o dofinansowanie z funduszy unijnych projektu pt. „Atrakcyjna 
przestrzeń plenerowo-rekreacyjna przy Klubie „Kogucik” miejscem integracji 
mieszkańców Potasz” w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, działanie 
„Odnowa i rozwój wsi”. Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego, który jest 
instytucją oceniającą projekt wniósł uwagi co do treści planu. Zmiany jakie zostały 
wprowadzone obejmują jedynie przedłuŜenie trwania wybranych przedsięwzięć na 
terenie miejscowości z 2015 r. do 2016 r. oraz dostosowanie kwot dotyczących 
planowanej inwestycji do wartości kosztorysowych oraz ich zamianie na wartości 
procentowe. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych z 13 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
  
Ad.15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Poznania z 
przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Poznaniu na 
realizację zadania „Utworzenie i wdroŜenie cyfrowego systemu dyspozytorskiego 
słuŜącego do optymalizacji sieci łączności bezprzewodowej oraz dysponowania 
jednostek Ochotniczych StraŜy PoŜarnej z terenu Powiatu Poznańskiego”. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, Ŝe Starosta Poznański i 
Komendant Miejski Państwowej StraŜy PoŜarnej w Poznaniu zwrócili się o wsparcie 
budowy nowoczesnego cyfrowego systemu łączności pomiędzy jednostkami 
ochrony przeciwpoŜarowej w kwocie  10.000 zł. WdroŜenie systemu spowoduje,  Ŝe 



 12  

między jednostkami będzie lepsza łączność co podniesie poziom bezpieczeństwa 
mieszkańców gminy.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 14 radnych z 14 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak 
 Radni nie mieli pytań do informacji o działalności Wójta. Informacja stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.17. Wolne głosy i wnioski. 
 Wójt Gminy Mariusz Poznański poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięci, 
zmarłego Zastępcy Prezydenta Miasta Poznania Macieja Frankiewicza. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił się do Przewodniczącego Rady o to, by w 
przyszłości reagował gdy osoby z zewnątrz obraŜają radnych, na sali obrad powinna 
panować przyzwoitość i ogólnie obowiązujące zasady.  
 Radny Jerzy Stępień przyznał, Ŝe głosował przeciw uchwale w sprawie 
wyraŜenia stanowiska na temat planowanych przez Miasto Poznań lokalizacji 
inwestycji w postaci zakładu termicznego przekształcania odpadów. Wyjaśnił, Ŝe 
decyzję podjął na skutek niekulturalnego, obraŜającego radnych przemówienia 
przewodniczącego stowarzyszenia.  
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński powiedział, Ŝe wystąpienie Pana 
Tomasza Deskiewicza było merytoryczne i nie odebrał go w taki sposób jak opisują 
radni.  
 Zdaniem radnej Anny Flaczyńskiej wypowiedź Pana Tomasza Deskiewicza nie 
była merytoryczna, radni nie otrzymali odpowiedzi w jaki sposób likwidować 
odpady, segregacja, o której mówił nie zdaje egzaminu. Radna jest zainteresowana 
tematem spalarni, ale nigdy nie została powiadomiona przez stowarzyszenie o 
terminie spotkania, radni są zapraszani wybiórczo. Stowarzyszenie powinno działać, 
ale nie w tak agresywny sposób.  
 Radny Jerzy Wolniewicz powiedział, Ŝe coraz częściej radni będą pod presją i 
powinni wzmocnić się psychicznie.  
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, Ŝe kaŜdy indywidualnie odbiera 
przekaz, często w dobrej wierze popełnia się błędy. Przeprosił radnego Jerzego 
Stępnia, który poczuł się uraŜony wypowiedzią przewodniczącego stowarzyszenia, 
który zdaniem radnego popełnił wiele błędów.  NaleŜy pamiętać, Ŝe stowarzyszenie 
zorganizowało spotkania z mieszkańcami, zwróciło się do jednostek pomocniczych 
oraz do Rady Gminy o wyraŜenie stanowiska, stąd inicjatywa uchwałodawcza 
radnego. 
 Radny Czesław Orlik wyjaśnił, Ŝe radny Marek Pietrzyński podjął działania w 
celu powstania zespołu zajmującego się sprawą lokalizacji spalarni, w międzyczasie 
załoŜył stowarzyszenie, a Rada dopiero dzisiaj powołała komisję. 
 Radny złoŜył na ręce Wójta wniosek członków MłodzieŜowej Rady o 
odwołanie jej opiekuna. 
 Opiekun MłodzieŜowej Rady radna Tatiana Kędziora po zapoznaniu się z 
wnioskiem poinformowała, Ŝe nie zgadza się z postawionymi zarzutami i jest 
oburzona postawą młodzieŜy, poprosiła o przekazanie kopii wniosku i 
zorganizowanie debaty w celu wyjaśnienia zarzutów.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor powiedziała, Ŝe radna Tatiana Kędziora  
cieszy się dobrą opinią, jest bardzo pracowita, więc nie rozumie zaistniałej sytuacji.
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 Radny Czesław Orlik poinformował, Ŝe tylko przekazał wniosek nie będzie go 
uzasadniał, gdyŜ się z nim merytorycznie nie utoŜsamia. Wnioskuje o zorganizowanie 
debaty z udziałem opiekuna MłodzieŜowej Rady i jej członków. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe MłodzieŜowa 
Rada powstała z inicjatywy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Gminy, 
mimo wielu głosów przeciwnych wyzwanie zostało podjęte, MłodzieŜowa Rada 
została powołana uchwałą Rady Gminy a Pani Tatiana Kędziora została jej 
opiekunem. Podejmuje ona wiele inicjatyw społecznych, jest bardzo aktywna, 
widoczna na wielu imprezach gminnych. UwaŜa, Ŝe naleŜy zorganizować spotkanie 
MłodzieŜowej Rady, młodzieŜy współpracującej z MłodzieŜową Radą, z opiekunem i 
zainteresowanymi radnymi. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zaproponował spotkanie Przewodniczącego Rady, 
Wiceprzewodniczących i Wójta z MłodzieŜową Radą i jej opiekunem, a nie z 
wszystkimi radnymi. Rada powinna otrzymać sprawozdanie ze spotkania od jego 
uczestników.  
 Wójt Mariusz Poznański zaproponował, aby wyjaśnieniem sprawy zająć się w 
miesiącu wrześniu, gdyŜ trwa okres urlopowy. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński, poprosił aby komisja Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Rekreacji zajęła się zorganizowaniem spotkania w powyŜszej sprawie 
w miesiącu sierpniu, aby na sesji we wrześniu zdać relację.  
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się do Wójta Mariusza Poznańskiego, aby 
wystąpił do Centralnej Oczyszczalni Ścieków o przekazanie informacji co zrobiono w 
celu ograniczenia „smrodu” pochodzącego z oczyszczalni od momentu uszkodzenia 
stacji termicznego osuszania. Prosi, aby na następne posiedzenie sesji Wójt zapoznał 
radę z odpowiedzią jaką uzyskał na powyŜszy temat. Zdaniem radnego nie widać 
gospodarskiej ręki jeśli chodzi o czystość w naszej gminie. Powiedział, Ŝe odcinek ul. 
Poznańskiej w Koziegłowach od ul. Taczaka do Kicina został uporządkowany po 
interwencji radnego w Wydziale Ochrony Środowiska Urzędu Gminy, który 
interweniował w Starostwie – droga powiatowa.  
 Radna Anna Flaczyńska zwróciła uwagę, Ŝe przez dwa miesiące na drodze 
pomiędzy Kicinem a Koziegłowami leŜały telewizory, którymi bawiły się dzieci. Na ul. 
Szkolnej w Czerwonaku znajduje się duŜo śmieci. Radna zapytała o sprawę SKR Kicin.
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe na temat SKR rozmawia z radcami 
prawnymi i jak będzie gotowy do odpowiedzi to udzieli jej radnym. 
 Radna Ewa Adamczyk zapytała dlaczego na ul. Szkolnej w Czerwonaku od 
trzech tygodni nie ma światła. 
 Radna Renata Walerych zapytała o wywóz ziemi na tereny w Annowie, 
zgłosiła, Ŝe na ul. Leśnej w Czerwonaku jest duŜa dziura, która się pogłębia, sprawę 
zgłosiła juŜ wcześniej Zastępcy Wójta Eugeniuszowi Chałupniczakowi. Dwa lata temu 
zniknęła rzeźba z zieleńca Źródlesie, mieszkańcy dopytują co się z nią dzieje. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe dziura na ul. Leśnej 
zostanie naprawiona, rzeźba prawdopodobnie znajduje się w Sokole - obiecał 
sprawdzić. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe sprawę wywozu ziemi 
wyjaśni w przyszłym tygodniu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe w nocy z 17 na 
18 bm. zostało zniszczone przez quady boisko przy Szkole Podstawowej w 
Czerwonaku. Dyrektor szkoły wezwał policję, na którą długo czekano. Natomiast 
StraŜ Gminna, do której zadzwoniła radna z prośbą o skontrolowanie boiska 
odpowiedziała, Ŝe dyrektor szkoły musi zwrócić się do Wójta z wnioskiem o taką 
kontrolę.   
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 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poinformował, Ŝe po sesji w miesiącu 
lipcu jest planowany wyjazd na otwarcie kąpieliska w Owińskach. Zapytał radnych 
jaką mają propozycje co do uchwał, które na dzisiejszej sesji zostały zdjęte z 
porządku obrad.  
 Radny Marcin Wojtkowiak zaproponował spotkanie w kilkunastoosobowym 
gronie w celu przedyskutowania tematu, porozmawiania nad modyfikacją obszaru, 
aby wypracować kompromis bez emocji. Prace nad projektami uchwał w sprawie 
obszaru chronionego trwały około sześciu miesięcy, radni, którzy chcieli zapoznać się 
z tematem mogli to zrobić na dwóch spotkaniach poświęconych temu zagadnieniu, 
projekt został przedstawiony na kwietniowym spotkaniu przedsesyjnym. Wyjaśnił, Ŝe 
uchwały wytyczające obszar chroniony zostały wprowadzone do porządku obrad 
tuŜ przed sesją z powodu otrzymania w ostatniej chwili opinii prawnej z kancelarii 
zewnętrznej.  
 Radna Renata Walerych zadeklarowała sporządzenie wraz z radnym 
Marcinem Wojtkowiakiem kalendarza działań w w/w sprawie. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe tematem powinni zająć się wydział 
merytoryczny Urzędu Gminy oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, 
Gospodarki Terenowej i Budownictwa oraz Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, 
Leśnictwa i Gospodarki Wodnej Rady Gminy, aby przeanalizować wszystkie punkty 
uchwały.  
 Sołtys wsi Kliny Andrzej Kosmowski poinformował, Ŝe w sołectwie odbyło się 
zebranie wiejskie, na którym mieszkańcy zajęli negatywne stanowisko wobec 
uchwały wytyczającej obszar chroniony na terenie sołectwa. Podkreślił, Ŝe w waŜnej 
sprawie dla sołectwa pomija się konsultacje z mieszkańcami.  
 Mieszkaniec wsi Bolechowo Pan Andrzej Stachowiak powiedział, Ŝe zapis na 
mapce „Pola Trzaskowskie” nie jest właściwy, gdyŜ obejmuje tylko 70 hektarów 
Trzaskowa, reszta to grunty naleŜące do Bolechowa i Owińsk. Strefa chronionego 
krajobrazu ogranicza działania inwestorów.  
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak poinformowała, Ŝe Rada Sołecka sołectwa 
złoŜyła wniosek o uchylenie uchwały wytyczającej obszar chroniony na terenie 
sołectwa.   
 
Ad.18. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął XL sesję Rady Gminy 
Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Katarzyna Płonka 
Izabela Lesiecka 


